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NAGYBÖJT III. VASÁRNAPJA                  A év                       1– 4 oldal 

 

Olv.: Jn 4, 1-42 Jézus Jákob kútjánál 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Bizony, nagyon rászorulunk az Isten könyörületére! 

 

Isten hozta a Testvéreket!  
Úgy tűnik, a templomba járó emberek sokkal inkább vonatkoztatják magukra azokat a 
változtatásokat, amiket meghoztak. Ennek is van valamilyen magyarázata, az én szememben 
rossz. A lengyelek kihirdették, több szentmise lesz a templomaikban, hogy minden ember el 

tudjon jutni és ne zsúfolt templomokban legyenek. Nálunk nincs zsúfoltság! Elgondolkodtató, 
miközben valóban komolyan kell venni ezt a járványt, ahogy mondják a szakemberek. 
 

Ezt a szentmisét ajánljuk fel nemzetünkért - nagy nemzeti ünnepünk március 15-e - és 
ajánljuk fel azokért a testvéreinkért, akik ezt a vírust kénytelenek hordozni és ez bizonyos 
korlátozásokat jelent számukra! Talán ez a helyzet megengedi, hogy az ember kimondja: aki 
távol van az Istentől az, halálra ítélt!  
 

Ezt hitünk tanítása mondatja ki velünk, meghökkenti az embert az ilyen kijelentés. Nagyon 
nagy igazság, mert Isten a szeretet, aki távol van a szeretettől, az, halálra ítélt, a magának élő 
ember, halálra ítélt! Élete csak annak van, aki tud szeretni! Ez nagyon egyszerűen azt jelenti, 
hogy az ember a másik embert akarja és nem valamit tőle! 
 

Ez a helyzet is, ami most van, elgondolkodtató, mert nemzetünk is, Európa is – más 
földrészekről ne beszéljünk – távol van az Istentől. Meg kellene tanulni újra szeretni, ahhoz, 

hogy életünk legyen. Figyelmeztetés lehet akár ez a mostani időszak is. Vizsgáljuk meg 
lelkiismeretünket és bánjuk meg bűneinket! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Mit tegyek ezzel a néppel? Mózes fakadt ki így. Mintha elfelejtettek volna 

mindent, amit Isten jelentett nekik, életet adott, kiszabadította őket a szolgaságból, új hazát 
ígért nekik. Isten mindezt önmagára hivatkozva tette értük. Ez azért nagyon fontos, mert 
amikor Isten önmagára hivatkozik, akkor a szeretetre hivatkozik. 
 

A mai vasárnap választ ad nekünk Mózes kétségbeesett kérdésére és a mi kérdéseinkre is, 
akik oly sokszor zúgolódunk Isten ellen. Közülünk nagyon sokan hátat is fordítottak az 
Istennek és kétségbe esnek. Azt mondtam a szentmise bevezetőjében, hogy az ember, aki 
Isten nélkül él, halálra ítélt! Ez az ember sóvárog, ez az Isten nélkül élő ember sóvárog, 
sóvárog arra, amit éppen Isten ad nekünk embereknek 

 

Sajnos, az Isten nélküli ember meghal és nincs válasza. A mi emberi életünket Isten úgy 
gondolta el, hogy az a válasz, amit ő fölkínál nekünk, az az embernek az életet jelenti! 
 

Egyébként a válasz Isten maga! Isten a válasz, aki hűséges! 
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Isten a válasz, aki mindig az ember oldalán marad, legyen jó sora, vagy rossz sora. Ez az a 
lelki erő, amely kikezdhetetlen, ezek az emberek jelentenek bizonyos megállást, ezek az 
emberek jelentenek bizonyos erőt ebben a világban azokkal szemben, akiknek nincs Istene és 
akik úgy gondolják, hogy Isten helyett uralkodhatnak az embereken. Ha ez a lelki erő elfogy a 
világból, akkor a világgal azt tehetnek az Isten nélküli emberek, amit akarnak! 
 

A zsidók királyt kértek egy adott időszakban Istentől. Isten azt mondta: Komolyan akarjátok? 
Én akarok a ti királyotok lenni! Komolyan meggondoltátok, hogy mit akartok magatoknak? A 
mai vasárnapon Jézus Krisztus az Isten titkát jeleníti meg nekünk. Erre a titokra jobban 
szükségünk van, mint az egészségre, mint egy falat kenyérre, mert ez a titok éltet bennünket! 
János evangélium első mondata és a bevezető utolsó mondata így hangzik: Istent, akit soha 
nem látott senki, az Egyszülött Fiú, aki az Atya kebelén nyugszik, ő nyilatkoztatta ki! Miért?  
 

Az Egyszülött Fiú, Jézus Krisztus ismeri az Isten titkát! 

Az Isten titka az, hogy az Isten szeret bennünket! 

 

Jézus Krisztus ezért lett emberré, 
hogy az Isten titkát kinyilatkoztassa nekünk és ez a szeretet! 

 

Nagyon komolyan kell ezt venni! Ez szólamnak tűnik. Annyiszor hivatkozunk a szeretetre. 
Ne tévesszük össze a szeretetet az érzéseinkkel. az ösztöneinkkel. A szeretet az élet forrása! A 
szeretet isteni, ami nem isteni, az nem szeretet! Mit jelent ez, hogy isteni?  

 

A szeretet isteni volta ez: 

az ember úgy tartozik össze a másik emberrel,  
hogy jobban szereti önmagánál! 

 

E nélkül nem lehet összetartozni! E nélkül csak zúgolódni lehet a világban! 
A mai vasárnap ezt a titkot állítja a középpontba: a szeretet titkát! 

 

János evangélista az utolsó vacsorán Jézus mellett foglalt helyet. Jézus arról beszélt, hogy 
közülük egy áruló lesz. János odafordul Jézushoz: Ki az Uram? Sajátos választ kapott. Akkor 
János az Úr Szívére hajtotta fejét. Azért idézem föl ezt a képet, mert János többet tud Isten 
titkából, mint a többi evangélista, mint Máté, Márk, Lukács. János a szeretett tanítvány, aki 
Jézus Szíve fölé hajlik és mindenkinél jobban ismeri Jézus titkát! 
 

János négy képpel érzékelteti velünk Isten titkát. Ma arról hallottunk, hogy Jézus az élő víz 
forrása! A másik: Jézus a szőlőtő! A harmadik: Jézus az élő kenyér! A negyedik: Jézus a 
pásztor! Ezek a legfontosabb képek, amelyeken keresztül érzékelhető az Isten szeretete, ami 
az Isten titka! Jézus azt is mondta: Én vagyok az út, az igazság és az élet! Én vagyok a 
világosság! Ezekből is sok minden kibontakozik számunkra! 
 

A mai vasárnap: Én vagyok az élő forrás! Jézus megáll egy kútnál, ahol összefut egy 
asszonnyal, aki szamariai volt. Ebben a történetben Jézus forradalmi tette az, hogy 
megszólítja ezt az asszonyt. Ez egy zsidó számára elképzelhetetlen. Jézus megszólítja, 
rendkívül fontos ez, mert módot ad arra, hogy Jézus kinyilatkoztassa ennek a szegény 
asszonynak a titkot, azt a titkot, hogy az Isten új életet akar mindegyikünk számára. 
 

Isten újjászületést akar mindegyikünknek. Az újjászületés az új élet titka! Ez az újjászületés 
csak az Istenben lehetséges! A víz legfontosabb elem az életünkben, az élet forrása, életadó. 
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Ennek a víznek titkából bontja ki János először ennek az asszonynak az igazságot és bonja ki 
mindegyikünknek, mert ez a víz élő forrás! Ott a sivatagi vidéken a mélységesen mély kútból 
tiszta vizet ajándékoz az embernek, nem fertőzöttet, nem bepiszkolódottat, élő vizet. Teremtő 
ereje van ennek a víznek. Az élet szimbóluma ez a forrás.  
 

Lehet folyókról beszélni, a folyók életadó vizek, ezeknek van közösségteremtő ereje. A nagy 
kultúrák mind a folyóvizek mellett jöttek létre. Izrael a Jordán mellett, Tigris és az Eufrátesz 
az arab népek világa, a Vörös-tenger, a Nílus, nekünk a Duna. A tenger a beláthatatlan, a 
legyőzhetetlen, amely az újjászületés vize, a keresztség vize, amelyet Jézus győz le, ezáltal mi 
Isten segítségével legyőzzük mindazt, ami fenyeget bennünket! 
 

A mai vasárnap a víz titkáról beszél. Jézus azt mondja ennek az asszonynak: ha abból a vízből 
innál, amit Én adok. Az asszony rögtön fölfogja, hogy ez a víz más, mint a kút vize, ez más 
dimenziót nyit. Ez az asszony rádöbben arra, hogy az életnek más dimenziója van, mint ahogy 
ő élte a mindennapjait. Jézus keményen szembesítette a mindennapjaival, amikor azt mondta, 
hogy hívd ide a férjedet. Azt mondja: nincs. Jézus: igen, öt is volt, de egy sincs. 
 

Ez az asszony rádöbbent arra a titokra, amit Jézus kinyilatkoztatott neki, az Isten szeretetére, 
amely az ember újjászületését szolgálja. Itt van Valaki, aki őt akarja, az életében először 
tapasztalja meg ezt, Valaki őt akarja és újjászületett. Ez a mai üzenet: csak a szeretetben 
születhetünk újjá, ahogy ez az asszony újjászületett ebben a felismerésben. Nem azt jelenti, 
hogy mostantól megoldódott minden gondja-baja, problémája, de az élete új. 
 

Jézus minden történése a vízzel kapcsolatosan az ember újjászületését szolgálja. A 38 éve 
beteg ember, aki várt a víz mozdulására, találkozik Jézussal és újjászületik. Amikor Jézus 
megmossa tanítványai lábát, akkor nem csupán arról van szó, hogy lemossa a lábukat, hanem 
ő az Úr, ő a Mester egyszerűen megmutatja nekik, mik azok a cselekedetek, amik - az asztal 

körül helyet adva - ünnepélyes alkalmakat jelentenek. 
 

Az az új élet, amikor az ember nem kiszolgál, nem elszenved valamilyen szolgálatot, hanem 
az embert szolgálja, a másikat, szerencsés esetben a kicsinyeket. Ezek azok a gesztusok, 
amelyek alkalmassá tesznek bennünket arra, hogy Jézushoz tartozzunk, új életünk legyen. 
Jézus, aki eljött vízben és Szentlélekben, ha szenvedésére és halálára gondolunk, eljött vízben 
és vérben, akkor arra kell figyelnünk, hogy ő az újjászületésünk munkálója és szenvedésével, 
megpróbáltatásával, halálával új életünk szolgálója. 
 

Néha nekünk keresztényeknek is elég a víz, elég a keresztség. Aztán hogyan és miképpen 
élünk, hol van a vérben való megkeresztelkedésünk, a keresztény ember új élete, áldozatos 
élete? Aki ebből a vízből iszik, nem szomjazik meg soha! Örökké él! Jézus Krisztustól 
megtanultuk, hogy az áldozatainkkal szolgáljuk egymás életét, másképp nem lehetséges.  
 

Ebből egy új világ támad. Ez a keresztény küldetésünk, újjászületni vízből és vérből 
megkeresztelkedni és egymásnak odaajándékozni az életünket szeretetben, mert csak 
szeretetben érdemes áldozatot hozni. Csak szeretetből érdemes egymásért meghalni. Micsoda 
újjászületése lenne a világnak, ha mi keresztények ezt így gondolnánk, ahogy Jézus tanítja. 
 

János evangélista írja le, ő aki Jézus titkát a többi evangélistánál jobban érti, jobban érzi. 
Ezért olyan fontos ennek a víznek a titka és ennek a víznek az üzenete. Eljön az idő, amikor 
Lélekben és igazságban imádjuk az Istent. Jézus a templom, nem a kőből épített templom, 
Jézus, aki elindítja ezt a forrást. Ahol ez a forrás továbbfolyik, ott élet támad, ahogy a víz 
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életet teremt a sivatagban is. Amerre ez a víz folyik, ott más folyása van az eseményeknek, a 
történéseknek, mert amerre ez a jézusi folyam elérkezik, ott a szeretetből élet támad! 
 

Ez a kereszténység ajándéka a világ számára. Erről ne mondjunk le. Ez Jézus szeretetfolyama, 
ez új életet támaszt, az új élet a szeretetfolyamból születik, Jézus szeretetéből, abból, hogy az 
ember, amikor a másik ember felé fordul, az adósságáról gondolkodik. Tudja-e az ember a 

másikat jobban szeretni magánál, hogy ez által életet ajándékozzon neki? 

 

Köszönjük meg a Jóistennek ezt a tanítást, amit Jézustól kapott a világ, amit János evangélista 
közvetít nekünk a víz képével. A történelem – mintha elfelejtette volna Európa is - új arculatát 
formálta ez a jézusi folyam. A szeretet műveit hozta lépre a gyarló, esendő ember, olyan 
életet, amelyre mindenki vágyik.  
 

Bárcsak mindannyian építői tudnánk lenni 
ennek a jézusi történetnek az emberiség javára, 

a kereszténység ajándékaként! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
 

Kedves Testvérek! Jézus mondta: Aki hisz Bennem, abban örök életre szökellő vízforrás 
fakad. A hitünk az egyetlen fogódzópont, hogy ez az élő víz bennünk fölfakadjon és élet 
támadjon körülöttünk! 

Mi Atyánk… 

 

Könyörögjünk 

Urunk, Istenünk, üdvösségünk zálogát vettük magunkhoz, amikor itt a Földön mennyei 
Kenyérrel tápláltál minket. Alázattal kérünk, mutatkozzék meg tetteinkben is, hogy e 
szentségben Veled találkoztunk, Krisztus, a mi urunk által.                                               Amen 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Most az áldással is megerősödve folytatjuk utunkat. Köszönjük meg az óázis embereket. 
Sokan vannak a keresztény világban, akik ebből az élő vízből tudnak meríteni és körülöttük új 
élet, krisztusi élet támad. Ezért jövünk ide vasárnapról-vasárnapra, hogy bátorítást, erőt 
merítsünk ahhoz, hogy Krisztushoz kössük az életünket és körülöttünk új élet támadjon!  
 

Minél több ember ismerje fel  
ezt az energiaforrást, ezt a kegyelmi erőt! 

 

 

+  Á L D Á S  + 


